
ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის საკრებულოს მიერ გაწეული მუშაობის შესახებ 

                                                                    ანგარიში 

პატივცემულო კოლეგებო, ძვირფასო ამომრჩევლებო,  

ერთი  წელი გავიდა მას შემდეგ, რაც 2014 წლის მოწვევის თვითმმართველობა 

საქმიანობას შეუდგა. თვითმმართველობის ერთ-ერთი უმნიშვნელოვანესი პრინციპი 

გახლავთ ანგარიშვალდებულება ამომრჩევლის წინაშე, იმ ადამიანების წინაშე ვინც 

მოგვცა მანდატი და ლეგიტიმაცია საქმიანობის განსახორციელებლად.  

ჩვენი მიზანია მოსახლეობის წინაშე წავრსდგეთ გაწეული მუშაობის ანგარიშით, 

მოვისმინოთ მათი შეფასებები, გავაანალიზოთ ჩვენს მიერ მიღებული 

გადაწყვეტილებები და მისი შედეგები, გავაცნობიეროთ ჩვენს წინაშე არსებული 

გამოწვევები. ველოდებით, რომ იქნება ბევრი საქმიანი წინადადება და შენიშვნა, 

რომელიც მოგვცემს საშუალებას უკეთ დავგეგმოთ ჩვენი მომავალი საქმიანობა. 

ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის საკრებულო თავის  საქმიანობაში  

ხელმძღვანელობდა საქართველოს ორგანული კანონის ,,ადგილობრივი 

თვითმმართველობის კოდექსის მოთხოვნებით“, რომლითაც დადგენილია  

მუნიციპალიტეტის საკუთარი და დელეგირებული  უფლებამოსილება და რომელსაც 

ჩვენ  ვანხორციელებდით დამოუკიდებლად და საკუთარი პასუხისმგებლობით. ასევე  

ვიყენებდით ,,საჯარო სამსახურის შესახებ“ საქართველოს  კანონს , საქართველოს 

კანონს ,,საქართველოს ზოგადი ადმინისტრაციულ კოდექსს“ ,  ხარაგაულის  

მუნიციპალიტეტის საკრებულოს  დებულებას (რეგლამენტს) და საქმიანობიდან 

გამომდინარე სხვადასხვა კანონებსა და კანონქვემდებარე ნორმატიულ აქტებს. 

 საკრებულოს პირველივე სხდომაზე 2014 წლის  14 ივლისს საკრებულოს მიერ 

კოდექსით განსაზღვრულ  ორგანიზაციული საქმიანობის სფეროში მიღებული იქნა 

გადაწყვეტილებები: კერძოდ საკრებულოს დებულების (რეგლამენტის) დამტკიცების 

შესახებ, რეგისტრაციაში გატარდა და დაფუძნდა საკრებულოს 6 ფრაქცია, 

რომელთაგან ერთი, მოგვიანებით გაუქმდა, მუნიციპალიტეტის  საკრებულოში  

საკითხების  წინასწარი მომზადების,  გადაწყვეტილებათა შესრულებისათვის ხელის  



შეწყობის,  გამგეობის,  მისი  სტრუქტურული  ერთეულებისა  და  მუნიციპალიტეტის  

მიერ დაფუძნებული იურიდიული პირების კონტროლის მიზნით შეიქმნა 5 

მუდმივმოქმედი კომისია და დამტკიცდა მათი დებულებები ასევე  დამტკიცდა 

მუნიციპალიტეტის გამგეობის დებულება,  განისაზღვრა გამგეობის სტრუქტურა და 

საშტატო ნუსხა, შეიქმნა 20 ადმინისტრაციული ერთეული. 

მომდევნო სხდომაზე კი დამტკიცდა მუნიციპალიტეტის გამგეობის სტრუქტურული 

ერთეულების დებულებები, რომლითაც განისაზღვრა მათი  უფლებამოსილებები. 

ასევე დამტკიცებული იქნა საკრებულოს აპარატის დებულება და საშტატო ნუსხა. 

ორგანიზაციული საქმიანობის სფეროში საკრებულოს უფლებამოსილების 

ფარგლებში მუნიციპალიტეტის აღმასრულებელი ორგანოების საქმიანობის 

რეგულირებისა და კონტროლის განხორციელების მიზნით საკრებულოს მიერ 

პერიოდულად ხდებოდა  გამგეობის სამსახურების ანგარიშების მოსმენა, განხილვა 

და შეფასება. წარმოდგენილი ანგარიშების მიხედვით საკრებულოს მიერ ყველა 

მათგანის საქმიანობა დადებითად იქნა შეფასებული, საკრებულომ ასევე მოისმინა 

საკრებულოს მუდმივი კომისიების ანგარიშები და მათი საქმიანობაც შეფასდა 

დადებითად. 

მუნიციპალიტეტის საკრებულო საფინანსო-საბიუჯეტო სფეროში ,,ადგილობრივი 

თვითმმართველობის კოდექსისა“  და საქართველოს სხვა საკანონმდებლო აქტებით 

დადგენილი წესით განსაკუთრებული პასუხისმგებლობით ეკიდებოდა 

მუნიციპალიტეტის ბიუჯეტის პროექტის განხილვასა და დამტკიცებას, ასევე 

დამტკიცებულ ბიუჯეტში ცვლილების შეტანას, ბიუჯეტის შესრულების კონტროლს 

და ბიუჯეტის შესრულების შეფასებას. ამ მიზნით საკრებულოს წევრთა 1/3 

მოთხოვნით მოწვეული იქნა დამოუკიდებელი აუდიტი, რომლის მიერ 

წარმოდგენილი დასკვნა განხილული იქნა გამგებლის მიერ წარმოდგენილ 

ანგარიშთან ერთად და საკრებულოს მიერ დამტკიცდა 2014 წლის ბიუჯეტის 

შესრულების ანგარიში. აუდიტის მიერ დასკვნაში მითითებულ ნაკლოვანებებზე 

რეაგირება დაევალა საფინანსო სამსახურს. მოქალაქეთა ჩართულობისა და მეტი 

აქტიურობის მიზნით საკრებულოს მიერ საჯაროდ იქნა გამოქვეყნებული 



ადგილობრივ საინფორმაციო საშუალებებში, როგორც გამგეობის ანგარიში ასევე 

აუდიტის დასკვნა. 

საკრებულოს საქმიანობის საფინანსო-საბიუჯეტო სფეროს მოთხოვნებს განეკუთნება 

აგრეთვე ადგილობივი გადასახადებისა და მოსაკრებლების შემოღება.  საკრებულომ 

გამგეობის მიერ წარმოდგენილი ნორმატიული დოკუმენტი ადგილობრივი 

მოსაკრებლების შემოღების თაობაზე უკვე დაამტკიცა, თუმცა მიუხედავად არაერთი 

წერილობითი მოთხოვნისა გამგეობის მიერ დღემდე არ არის წარმოდგენილი რიგი 

ნორმატიული აქტების პროექტები, რომლებიც მოსაყვანია საქართველოს ორგანულ 

კანონთან ,,ადგილობრივი თვითმმართველობის კოდექსთან“, რითაც ირღვევა 

აღნიშნული კანონის 165 -ე მუხლის მე -4 პუნქტის მოთხოვნები, რომლითაც 

მუნიციპალიტეტების საკრებულოებს დაევალათ  2014 წლის ადგილობრივი 

თვითმმართველობის ორგანოების მორიგი არჩევნების შედეგების ოფიციალურად  

გამოცხადების დღიდან 6 თვის ვადაში უნდა უზრუნველყონ თავიანთი 

ნორმატიული აქტების ამ კანონთან შესაბამისობაში მოყვანა. 

საკრებულომ ,,ადგილობრივი თვითმმართველობის კოდექსით“ განსაზღვრული 

უფლრბამოსილების ფარგლებში მუნიციპალიტეტის ქონების მართვისა და 

განკარგვის კუთხით  საქართველოს მთავრობის მიერ დამტკიცებული წესის 

შესაბამისად უზრუნველყო მუნიციპალიტეტის ქონების საწყისი საპრივატიზებო 

საფასურისა და ქირის საწყისი საფასურის დადგენა; 3 აგვისტოს სხდომაზე ასევე 

მომზადებულია და განიხილება მუნიციპალიტეტის საკუთრებაში არსებული 

არასასოფლო-სამეურნეო დანიშნულების მიწის ნაკვეთის ნორმატიული ფასის 

დადგენის შესახებ საკრებულოს დადგენილების პროექტი. 

საანგარიშო პერიოდში 2014  წლის 14 ივლისიდან დღემდე  ანუ 2015 წლის 6 

ივლისამდე ჩატარებულია საკრებულოს ბიუროს 41 სხდომა და  საკრებულოს 36 

სხდომა. ამ პერიოდში დადგენილი განრიგის შესაბამისად ტარდებოდა საკრებულოს 

კომისიებისა და ფრაქციის სხდომები. 

 საანგარიშო პერიოდში საკრებულოს მიერ მიღებული იქნა 197 სამართლებრივი აქტი 

მათ შორის  124  განკარგულება და 73  დადგენილება. სხვადასხვა საკითხებზე  



გამოიცა საკრებულოს თავმჯდომარის 251 ბრძანება, ამავე პერიოდში საკრებულოში 

შემოსულია 863 წერილობითი დოკუმენტი მათ შორის 372  მოქალაქის განცხადება 

საჩივარი და 491 მომართვა სხვადასხა დაწესებულებებისაგან. 

შემოსული კორესპოდენციები რეაგირებულია კანონმდებლობით დადგენილ ვადაში. 

საკრებულო, განსაკუთრებული პასუხისმგებლობით ეკიდება მოქალაქეთა 

განცხადებებს - საჩივრებში დასმული საკითხების რაგირების საქმეს, 

დოკუმენტაციის აღრიცხვის, რეგისტრაციის და ადრესატამდე მიტანის, შემდეგ კი 

შესრულების შედეგების დადგენისა და წერილობით დოკუმენტზე დროული 

რეაგირების საქმეში ანალიზისათვის  2014  წელს სექტემბრის თვეში ბიურომ 

მოისმინა  საკრებულოს აპარატის საქმის წარმოების საკითხებში მთავარი 

სპეციალისტის მარინა კვინიკაძის ინფორმაცია. აღმოჩნდა, რომ მუნიციპალიტეტის 

გამგეობასთან თანამშრომლობით ბევრი საკითხი დადებითად იქნა გადაწყვეტილი, 

თუმცა არსებობს ცალკეული პრობლემები, კერძოდ მოქალაქეთა მომართვები 

ერთჯერადი ფინანსური დახმარებისა და განმეორებითი გადამოწმების მოთხოვნათა 

თაობაზე,რომელთა  დადებითად გადაწყვეტაც სამწუხაროდ ხშირ შემთხვევებში ვერ 

ხერხდებოდა. საკრებულოს საქმიანობის ორგანიზაციულ უზრუნველყოფას ახდენს 

საკრებულოს აპარატი, საკრებულოს აპარატი 2014 წელს ფუნქციონირებდა  5 

საშტატო ერთეულით ხოლო მიმდინარე წლის 5 იანვრიდან   აპარატს დაემატა 2 

საშტატო ერთეული, რომელიც დღემდე ვაკანტურია.  

საკრებულოს აპარატი თავის საქმიანობას წარმართავს  აპარატის დებულებით  ასევე 

აპარატში დასაქმებულ საჯარო მოსამსახურეებს განსაზღვრული აქვს საქმიანობის 

სფერო და სამსახურებრივი ინსტრუქციების შესაბამისად ახორციელებენ თავიანთ 

უფლებამოსილებებს. 

აპარატი მისი უფლებამოსილების ფარგლებში საანგარიშო პერიოდში  ცდილობდა 

უზრუნველეყო საკრებულოს ეფექტური საქმიანობისათვის ნორმალური პირობების 

შექმნა, ყურადღებით ეპყრობოდა საკრებულოს ნებისმიერი წევრის, კომისიისა თუ 

ფრაქციის მიერ დასმული საკითხის გადაწყვეტას მისი კომპეტენციის ფარგლებში, 

დროულად აწვდიდა ინფორმაციას საკრებულოს საქმიანობის შესახებ 



მუნიციპალიტეტში მოქმედ საინფორმაციო საშუალებებს, კანონით დადგენილ 

ვადაში ახდენდა საკრებულოს სამართლებრივი აქტების პროექტების გამოქვეყნებას 

ადგილობრივ გაზეთში და ასევე კანონით დადგენილ ვადებში ახდენდა  

ნორმატიული აქტების გადაგზავნას  იუსტიციის სამინისტროს საგამომცემლო 

ორგანოში რეგიტსრაციისათვის. საანგარიშო პერიოდში 2014 წლის 14 ივლისიდან 6 

ივლისის ჩათვლით მომზადებული  იქნა 124  განკარგულებისა და 73  დადგენილების 

პროექტი.  ამავე პერიოდში გამოიცა საკრებულოს თავმჯდომარის 251 ბრძანება და 

ასეულობით წერილის პროექტი. 

 გაცნობიერებული გვაქვს, რა საკრებულოს მიერ მიღებული ნებისმიერი 

სამართლებრივი აქტის კანონთან შესაბამისობაში მოყვანის აუცილებლობა,  აპარატი 

ცდილობდა  საკრებულოს მიერ მიღებული ყველა სამართლებრივი აქტი ყოფილიყო 

კანონთან შესაბამისობაში.  ამ მიზნით მას სამართლებრივ ექსპერტიზას უტარებდა 

აპარატის მთავარი სპეციალისტი იურიდიულ საკითხებში ზაალ ორბელაძე. 

აღსანიშნავია აპარატის ერთობლივი და კვალიფიციური შრომის შედეგია, რომ 

არცერთ ჩვენს მიერ მიღებულ ნორმატიულ აქტზე სამართლებრივი შენიშვნა არ 

მიგვიღია. 

საკრებულო განსაკუთრებულ ყურადრებას უთმობდა  მოქალაქეთა მიერ, ასევე 

სხვადასხვა იურიდიული , ფიზიკური თუ არასამთავრობო ორგანიზაციების მიერ 

საჯარო ინფორმაციის მოთხოვნაზე რეაგირების მდგომარეობას. საანგარიშო 

პერიოდში შემოსულია 80 - მდე წერილობითი მოთხოვნა საჯარო ინფორმაციის 

გაცემასთან დაკავშირებით, ყველა მათგანი რეაგირებულია კანონით დადგენილ 

ვადაში, საჯარო ინფორმაციის გაცემაზე უარის თქმის შემთხვევა არ 

დაფიქსირებულა, რის შესახებაც ასევე  კანონით დადგენილი  ნორმის საფუძველზე 

ანგარიში წარედგინა საქართველოს პრეზიდენტს, პარლამენტს და პრემიერ 

მინისტრს. 

ჩვენ საქმიანობა მოგვიწია განახლებული თვითმმართველობის კოდექსით. კოდექსი 

რომელიც კვლავ დამუშავების პროცესშია და უახლოეს მომავალში ველოდებით 

საკანონმდებლო ცვლილებებს. დღეს მოქმედი კოდექსის საფუძველზე მკაფიოდაა 

გამიჯნული საკუთარი უფლებამოსილებები აღმასრულებელ და საკანონმდებლო 



ორგანოებს შორის. ძირითადი საზედამხედველო და მაკონტროლებელი ფუნქცია 

რომელიც საკრებულოს უფლებამოსილებას განეკუთნება, საკრებულოს წევრების 

მხრიდან საჭიროებს კიდევ უფრო მეტ ძალისხმევასა და მუშაობას, რადგან მათ 

ჯეროვან განხორციელებაზეა დამოკიდებული ეფექტური თვითმმართველობა. თუ 

უფრო გულწრფელნი ვიქნებით უნდა ვაღიაროთ რომ ჯერ კიდევ ვერ ვახერხებთ 

საკითხების დეტალურ განხილვას და გადაწყვეტილებების ამგვარად მიღებას. 

თვითმმართველობის დამოუკიდებლობის ხარისხი მეტწილად დამოკიდებულია 

თითოეული ჩვენგანის დამოკიდებულებებზე და საკუთარი პასუხისმგებლობის 

გააზრებაზე. მისასალმებელი იქნება თუ ჩვენს მიერ მისაღები გადაწყვეტილებებისას 

ვიხელმძღვანელებთ არა რაიმე ზეგავლენით არამედ რაციონალური და 

პროფესიონალური მიდგომით. მნიშვნელოვანია გაიზარდოს თითოეული ჩვენგანის 

დამოუკიდებლობის ხარისხი გადაწყვეტილებების მიღებისას. საჭიროა მეტი მუშაობა 

მიღებული გადაწყვეტილებების კონტროლისას. აუცილებლად უნდა აღინიშნოს 

აღმასრულებელი ხელისუფლების მხრიდან არათანაბარი დამოკიდებულება 

სხვადასხვა დეპუტატების მიერ დასმული საკითხებისადმი, რაც სხვადასხვა 

სოფლებს არათანაბარ მდგომარეობაში აყენებს. 

მნიშვნელოვანია დავინახოთ ის ნაკლოვანებები, რომლებიც ჩვენს საქმიანობას 

ახლავს, ეს აუცილებელი წინაპირობაა იმისა, რომ გამოვასწოროთ არსებული 

ხარვეზები. არ შეიძლება არ შევეხოთ რეგლამენტის დაცვის საკითხს სხდომების 

მიმდინარეობისას. საკითხების გარშემო მიმდინარე დებატების დროს ხშირად 

ჭარბობს ემოციები, რაც ცდება ჯანსაღი პოლემიკის ჩარჩოებს. ვფიქრობთ საკმარისი 

დრო გავიდა იმისათვის, რომ შევძლოთ სწორი დასკვნების გამოტანა და ჩვენს 

საქმიანობას მივცეთ აკადემიური სახე.  

იურიდიულ, სამანდატო, საპროცედურო და ეთიკის საკითხთა კომისიისაგან  ჯერ 

კიდევ დასარეგულირებელია საკრებულოს რეგლამენტის დაცვის კონტროლი და 

რეგლამენტის მიმართ გამოთქმული შენიშვნების დამუშავება და განსახილველად 

წარმოდგენა. ფრაქციათა პროპორციულობის გადანაწილების საკითხი კომისიებში. 

ზოგადად კომისიებთან დაკავშირებით უნდა აღინიშნოს კომისიის 

თავმჯდომარეების საქმისადმი მაღალი პასუხისმგებლობით მიდგომა და კომისიის 



წევრების აქტიური მონაწილეობა კომისიის სხდომებში. თუმცა სფეროების 

გათვალისწინებით მთელ რიგ საკითხებთან დაკავშირებით საჭიროა სპეციალური 

ცოდნა და ამ მიმართულებითაც გვჭირდება მუშაობა. რაც შეეხება აღმასრულებელ 

რგოლთან ურთიერთთანამშრომლობას, პირველ რიგში უნდა ითქვას, რომ 

თვითმმართველობის ორგანოები თანაბარწილად არიან პასუხისმგებელნი 

მუნიციპალიტეტის განვითარებაზე. ამ შემთხვევაში არ არსებობს ცალკე აღებული 

საკრებულო ან გამგეობა, მიუხედავად იმისა რომ ამ ორგანოებს მკვეთრად 

გამიჯნული უფლებამოსილებები აქვთ, არიან ერთი ჯაჭვის ორი რგოლი, რომლებიც 

ერთობლივად არიან პასუხისმგებელნი ამომრჩეველთა წინაშე.  საამაყოდ შეიძლება 

ითქვას რომ საკრებულოს მხრიდან აღმასრულებელი რგოლის საქმიანობის ხელის 

შეშლის არცერთი შემთხვევა არ ყოფილა, თუ საკითხები კანონმდებლობასთან 

წინააღმდეგობაში არ მოდიოდა და საჭიროებდა მითუმეტეს საჭიროებდა მყისიერ 

გადაწყვეტას. ასევე მაღალი იყო პასუხისმგებლობა საკრებულოს წევრების მხრიდან 

ასეთ საკითხებთან დაკავშირებით და ისინი აქტიურად მონაწილეობდნენ რიგგარეშე  

სხდომებში. სწორედ ასეთი ურთიერთთანამშრომლობის შედეგია ბევრი 

წარმატებული ინფრასტრუქტურული პროექტი, რომელიც მუნიციპალიტეტში 

განხორციელდა. ჩვენ, საკანონმდებლო ორგანომ, მოვამზადეთ ანგარიში 

მოსახლეობისათვის და ველოდებით რომ ასეთივე ანგარიშით უახლოეს ხანში 

მოსახლეობის წინაშე წარსდგება აღმასრულებელი ორგანო ( თანამდებობის პირები ), 

ფრაქციები და საკრებულოს წევრები.  

ის საკითხები რომლებიც საკრებულოს უფლებამოსილებებს განეკუთნება 

შეუძლებელია გასული 1 წლის განმავლობაში სრულად გადაგვეწყვიტა. საკმაოდ 

რთული ამოცანაა მაგრამ არა მიუღწევადი, მაგალითისთვის თვითმმართველი 

ერთეულის სოციალურ-ეკონომიკური  განვითარების სტრატეგიის შემუშავება, 

ალბათ საკუთარი შესაძლებლობებით ვერ გავწვდებით.  მომავალი წლიდან ვგეგმავთ 

იმ ორგანიზაციებთან თანამშრომლობას, რომლებსაც გააჩნიათ შესაბამისი 

ფინანსური და ინტელექტუალური შესაძლებლობები. აქვე დავძენ, რომ საკრებულომ 

განიხილა და მოიწონა აღმასრულებელი ორგანოს მიერ წარმოდგენილი 

მუნიციპალიტეტის განვითარების 3 წლიანი სამოქმედო გეგმა რომელიც ასახულია 



იმერეთის რეგიონის განვითარების სტრატეგიის 2015-2017 წლის სამოქმედო გეგმაში 

და ძირითადად მოიცავს მუნიციპალიტეტისთვის პრიორიტეტული 

ინფრასტრუქტურული პროექტების განხორციელებას.  

საკადრო საკითხებთან დაკავშირებით აუცილებლად უნდა აღინიშნოს საკრებულოს 

გადაწყვეტილებით შექმნილ საკონკურსო საატესტაციო კომისიასიის საქმიანობა თუ 

იქნება უფრო ღია და გამჭვირვალე, თუ შეძლებს ინფორმაციის დროულ გასაჯაროება 

და ასევე ანგარიშვალდებულად ჩათვლის გადაწყვეტილების მიმღები ორგანოს 

მიმართ, მით მაღალი იქნება სანდოობა კომისიის მიმართ და დავრწმუნდებით რომ 

ის მიზანი და ამოცანა, რომელისთვისაც კომისია შეიქმნა არის განხორციელებული. 

ასევე აღსანიშნავია ადგილობრივი რესურსების მართვასთან დაკავშირებული 

საკითხი, როგორიცაა ადგილობრივი ტყის რესურსის მართვის წეების დადგენა, 

რომლის განხორციელებაც ამჟამად არ ხერხდება, რადგანაც ის ტყის ფონდი 

რომელიც მუნიციპალიტეტის ტერიტორიაზე არსებობს არის სახელმწიფო 

საკუთრება და სწორედ ამ თემაზე მიმდინარეობს კონსულტაციები ცენტრალურ 

ხელისუფლებასთან,  ამ კონსულტაციების ერთ-ერთი მნიშვნელოვანი მიზანი არის 

ის რომ ამ საკითხის დარეგულირებით თვითმმართველობას შეძლოს 

ადგილობრივებისთვის ყველაზე მნიშვნელოვანი პრობლემის გადაჭრა, როგორიცაა 

სამასალე ხე-ტყით სარგებლობა. ასევე აღსანიშნავია საფინანსო-საბიუჯეტო სფეროში 

უმნიშვნელოვანეს ფინანსურ დოკუმენტზე, ბიუჯეტზე ჩვენს მიერ გაწეული მუშაობა, 

რაც ალბათ არ არის საკმარისი (მიუხედავად მაღალი პასუხისმგებლობით 

მიდგომისა), რადგანაც ბიუჯეტის სწორად დაგეგმვა და მართვა ნიშნავს რომ 

თვითმმართველობა თავის დასახულ მიზანს აღწევს და ეფექტურად ახორციელებს 

საქმიანობას. ბიუჯეტის შედგენა და მართვა ნიშნავს შეზღუდული რესურსების 

განაწილებას ადგილობრივ დონეზე მდგარი პრობლემების გადასაჭრელად. 

ბიუჯეტზე კონტროლი ეს საკრებულოს ყველაზე მძლავრი ინსტრუმენტია, რომლის 

ჯეროვანი განხორციელებისათვის სპეციალური ცოდნა დაგვეხმარებოდა უფრო 

ეფექტური მართვის განხორციელებაში. წლევანდელი ბიუჯეტის მომზადების 

პროცესში საკრებულოს ჩართულობა იყო დაბალი და ეს გამოწვეული იყო 

გარკვეული ობიექტური მიზეზით და ვიმედოვნებთ მომავალი წლის ბიუჯეტის 



პროექტის მომზადებაში მონაწილეობას მივიღებთ უფრო აქტიურად.  იცით რომ 

საკრებულო საკრებულო, არასამთავრობო ორგანიზაცია „რეგიონის განვითარების 

ცენტრის“ ხელშეწყობით  მუშაობს მოსახლეობის აზრის შესწავლაზე, რათა მოხდეს 

საზოგადოების მხრიდან დასმული საკითხების ასახვა პრიორიტეტების 

დოკუმენტში. მნიშვნელოვანია ზუსტად ვიცოდეთ საზოგადოების საჭიროებები 

რათა სწორად დავგეგმოთ მომავალი წლის ბიუჯეტი.  რაც შეეხება ჩვენს მიერ 

დამტკიცებულ სოციალურ პროგრამებს, ნამდვილად ხელმისაწვდომია 

მუნიციპალიტეტში მცხოვრები ნებისმიერი ადამიანისთვის  რომელიმე კომპონენტში 

მაინც. წინნა წლებთან შედარებით ეს პროგრამები კიდევ უფრო ბევრი კომპონენტი 

მოიცვა, თუმცა ეფექტურობის თვალსაზრისით გარკვეული საკითხები კიდევ 

დასამუშავებელია. თვითმმართველობის უფლებამოსილებებიდან კიდევ ბევრი 

საკითხია რომლებზც ბევრი მუშაობაა საჭირო (როგორიცაა გარემოს დაცვის, 

ტურიზმის, დასაქმების, შშმ პირთა ინტეგრირების, ახალგაზრდული 

მიმართულების, გენდერული თანასწორობის, ინვესტიციების მოზიდვის 

ხელშეწყობის კუთხით). არის გარკვეული წინ გადადგმული ნაბიჯები, რაც 

ძირითადად ინფრასტრუქტურას ეხება, როგორიცაა სპორტის, კულტურული, საგზაო 

ინფრასტრუქტურა. თუმცა მსგავსი ტიპის სერვისების მიწოდებას ვერ ვახერხებთ 

ცენტრიდან დაშორებული სოფლების მოსახლეობისათვის რაც საკრებულოს 

წევრების აქტიურობაზე ბევრადაა დამოკიდებული. გაფართოვდა და გაუმჯობესდა 

სკოლამდელი აღზდის, კეთილმოწყყობისა და კომუნალური სერვისის მიწოდება, 

ჯანდაცვის საკითხები და სხვა. 

რაც შეეხება ერთ-ერთ მნიშვნელოვან საკითხს, მოქალაქეების თვითმმართველობაში 

ჩართულობას, რომელიც თვითმმართველობის ძირითადი არსია, დასანანია რომ 

მოსახლეობის მხრიდან აქტიურობა ინტერესი დაბალია. ამას რათქმაუნდა აქვს 

თავისი ობიექტური მიზეზი და ამ საკითხის წამოწევას და მოსახლეობის 

გააქტიურებას ჩვენი მხრიდან ჭირდება გარკვეული ნაბიჯების გადადგმა. 

მიუხედავად იმისა რომ ინიციატივამ, შეგვექმნა საზოგადოებრივი დარბაზი,   

საკრებულოს წევრებს შორის ვერ ჰპოვა მხარდაჭერა, საკრებულო მაქსიმალუროდ 

ცდილობს იყოს მოსახლეობასთან დაახლოვებული, იცავს ღიაობისა და საჯაროობის 



პრინციპებს. ინტენსიურად ხდება საკრებულოს თანამდებობის პირებისა და 

წევრების მიერ მოქალაქეების მიღება, ამომრჩევლებთან შეხვედრა, მათი 

ინფორმირება. ჩვენ კარგად გვესმის რაოდენ მნიშვნელოვანია ადგილობრივი 

ხელისუფლების საქმიანობის ყველა ასპექტში საზოგადოების ჩართულობა. 

თვითმმართველობის რეფორმა რომლის საწყის ეტაპზე ჩვენ ვიმყოფებით, ისახავს 

კიდევ უფრო მყარ და მკაფიო რეგულაციების შემოღებას მოქალაქეთა მონაწილეობის 

უზრუნველსაყოფად. ჩვენი დღევანდელი ანგარიშიც კიდევ ერთი წინ გადადგმული 

ნაბიჯია ამის ხელშეწყობისთვის. ველოდებით საზოგადოების მხრიდან 

დაინტერესებასა და შეფასებებს. გვექნება მოსახლეობასთან შეხვედრები. გაწეული 

საქმიანობის შესახებ ინფორმაციის მიწედებასთა ერთად მოვისენთ მათ მიერ 

გამოთქმულ შენიშვნებს, მოვაწყობთ დისკუსიებს. ყოველივე ზემოთაღნიშნული 

ხელს შეუწყობს ჩვენს საქმიანობაში არსებული ნაკლოვანებების გამოსწორებას. 


